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DVOUMĚSÍČNÍK OBCÍ KLÁŠTEREC NAD ORLICÍ, PASTVINY, ČESKÉ PETROVICE

říjen 2018 č. 147

Nová lokalita pro výstavbu rodinných domů 
v Klášterci nad Orlicí „Matyášův kopec“

výhyben na příjezdové komunikaci, 
splaškové kanalizace a veřejného osvět-
lení, uspěla stavební firma MADOS 
MT s.r.o.,  Lupenice 51, Kostelec nad 
Orlicí.
Stavbu vodovodu realizovala firma 
VaK a. s. Jablonné nad Orlicí, sub-
dodavatelsky firmou TRINKL s. r. o. 
z  Proseče u Skutče. Na stavbu vodo-
vodu obec finančně přispěla.
Výstavbu trafostanice a kabelizaci pro 
rozvod nízkého napětí provedla pro 
ČEZ firma K-energo s.r.o., Lanškroun.
Investorem stavby byla: Obec Kláš-
terec nad Orlicí. Stavební náklady 
činily 12,2 mil. Kč. Celkové náklady 

akce včetně nákupu pozemků, příspěvku ČEZ a.s. 
a VaK a.s. činily 15, 4 mil. Kč. Stavbou vzniklo 
21 kompletně zasíťovaných parcel pro výstavbu 
rodinných domů.
Stavba byla zahájena 16. 4. 2018 a dokončena byla 
16. 9. 2018. Jedná se o velké dílo, a proto se na 
něm podílelo mnoho lidí, všichni si zaslouží podě-
kování. Jako první si poděkování určitě zaslouží 
sourozenci Matyášovi: František, Jiří a Zdeňka 
(nyní Černochová), kteří obci prodali pozemky.
Dále bych ráda jmenovala p. architekta Auera, 
který byl autorem územní studie. Projektovou 
dokumentaci stavby zpracovala projekční kan-
celář ADAMEC z  Letohradu, jmenovitě Ing. Jiří 
Adamec a Tomáš Nejman. Svými zkušenostmi 
nám pomohl p. Ing. Šmok ze Žamberku, zadávací 
řízení na dodavatele stavby provedl p. Ing. Franc 
z  Ústí nad Orlicí. Poděkování patří i rodinám 
Gregorových, Dolečkových a Špalkových, které 
souhlasily s vedením sítí po jejich pozemcích.
Další lidé, kteří mají na tomto díle zásluhu, jsou 
zastupitelé obce, ať už minulého nebo stávajícího 

Dne 3. 10. 2018 – proběhlo slavnostní 
převzetí dokončené stavby: „Matyášův 
kopec – zasíťování lokality rodinných 
domů“.

Obec měla dlouhodobě snahu zajistit stavební 
pozemky pro výstavbu rodinných domů, aby 
byla zajištěna možnost rozvoje obce. V roce 2009 
koupila obec pozemky od rodiny Matyášových 
a začala připravovat projekt zasíťování lokality 
pro výstavbu rodinných domů. První variantu 
projektu se v  roce 2012 nepodařilo zrealizovat 
z důvodu velké finanční náročnosti (stavební roz-
počet akce činil více jak 32 mil. Kč). 
V  roce 2016 byla zpracována druhá varianta 
projektová dokumentace, v  tomto projektu byla 
odlišně navržena přístupová komunikace do loka-
lity a projekt byl zmenšen o 7 stavebních parcel. 
Rozpočet akce vycházel lépe, a tak byla v  roce 
2017 dokončena projektová dokumentace pro 
stavební povolení a realizaci stavby.
V  zadávacím řízení na dodavatele stavby, které 
zahrnovalo výstavbu všech částí komunikace, 
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volebního období. Oni rozhodli, že se projekt bude 
realizovat a nastavili jeho financování.
Při samotné realizaci stavby se sešel výborný 
tým lidí. Proto se po 5 měsících můžeme radovat 
z  dokončeného díla, poděkování patří p. stavby-
vedoucímu Ing. Samkovi z  firmy MADOS MT 
s.r.o. a p. Zámečníkovi z Písečné, který vykonával 
stavebního dozor.
Na závěr mohu uvést, že dne 26. 9. 2018, při 
posledním jednání zastupitelstva obce v  tomto 

volebním období, byl schválen prodej 12 staveb-
ních parcel z celkových 21. Věřím, že noví obyva-
telé, kteří si na Matyášově kopci postaví své domy, 
budou v  Klášterci spokojeni a jejich rodinám se 
zde bude líbit. 

Lenka Ševčíková, starostka obce

Vítání občánků v Klášterci nad Orlicí
V neděli 14. října 2018 od 13,30 hodin se v zasedací místnosti v „Kovárně“ uskutečnilo milé setkání - 
slavnostní vítání nových občánků obce. Nové občánky přivítala starostka obce paní Lenka Ševčíková a 
člen zastupitelstva, předseda SPOZ Zdeněk Bureš. Zúčastnilo se i hojně příbuzných z rodin vítaných 
občánků. Slavnostnímu rázu přispěly i děti z pěveckého souboru ORLIČKA ze základní školy pod vede-
ním paní učitelky Olgy Kaláškové s kulturním programem. Přivítáno bylo sedm dětí: Martin Vymetálek, 
Tereza Dragonidesová, Viktor Albert, Tereza Ella Vavřínová, Štěpánka Pížlová, Richard Divíšek a Voj-
těch Fišer. Slavnostní setkání na fotografiích zdokumentovala slečna Svobodová. Příjemné setkání bylo 
zakončeno přípitkem starostky obce s rodiči. Novým občánkům obce přejeme hodně štěstí a zdraví a 
jejich rodičům hodně trpělivosti.

Z. Bureš, předseda SPOZ
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Výsledky voleb do zastupitelstva 
obce v Klášterci nad Orlicí

Volební účast
Počet osob zapsaných v seznamech voličů 723
Počet vydaných obálek 429
Volební účast v % 59,34 %

Zvolení zastupitelé
Volební strana Kandidát Počet hlasů

Sdružení pro Klášterec Pavel Michalička 265

Sdružení pro Klášterec Lenka Ševčíková 257

Sdružení pro Klášterec Tomáš Bartoš 182

Sdružení pro Klášterec Olga Kalášková 169

Klášterecké sdružení Miroslav Jirčík 263

Klášterecké sdružení Jindřich Kalous 204

Klášterecké sdružení Radim Horňák 183

Klášterecké sdružení Patrik Fišer 120

Komunistická strana 
Čech a Moravy

Zdeněk Bureš 219

zz bere na vědomí informace z  jednání bytového 
výboru dne 22. 8. 2018.
zz schvaluje přidělení bytu, dále prodloužení ná-
jemních smluv bytů
zz schvaluje podle §2249 NOZ s účinností od 1. 1. 
2019 zvýšení nájemného v obecních bytech 
zz bere na vědomí informaci p. Martina Kusého 
o záměru záchrany objektů kasáren v Klášterci 
nad Orlicí
zz schvaluje Smlouvu č. 4991002591 o poskyto-
vání služeb zajištění přepravy, využití či odstra-
nění odpadů mezi objednatelem Obcí Klášterec 
nad Orlicí IČ 00279021 a zhotovitelem EKOLA 
České Libchavy s.r.o., IČ 49813862 
zz schvaluje smlouvu o poskytnutí mimořádného 
příspěvku Sdružení obcí Orlicko (příjemce) od 
Obce Klášterec nad Orlicí, IČ 00279021 (po-
skytovatel) ve výši 77 527 Kč na dofinancování 
letošní etapy opravy kaple sv. Anny na Čiháku 
v rámci projektu „Malé památky Orlicka“ 
zz schvaluje podání žádosti do Programu obnovy 
venkova Pardubického kraje na rok 2019 do 
dotačního titulu č. 4 na výstavbu, rekonstrukci  
a opravu místních komunikací
zz schvaluje uzavření kupní smlouvy mezi pro-
dávajícími p.  A. T. a p. Ing. V. T. a kupující 
Obcí Klášterec nad Orlicí na pozemek parc.  
č. 2319/4 o výměře 53 m², druh pozemku ostat-
ní plocha za celkovou cenu 1060 Kč, s  tím, že 
obec provede návrh na vklad smlouvy do KN  
a uhradí veškeré náklady s tím spojené
zz bere na vědomí informace o realizaci akce  
rekonstrukce a snížení energetické náročnosti 
Obecního domu čp. 167
zz bere na vědomí zprávu starostky o průběhu 
stavby zasíťování lokality RD Matyášův kopec
zz schvaluje vyhlášení záměru prodeje pozem-
ků pro výstavbu rodinných domů v  lokalitě  
Matyášův kopec, včetně podmínek prodeje po-
zemků a stavebních regulativ

Jednání dne 26. 9. 2018 
Zastupitelstvo obce Klášterec nad Orlicí:
zz bere na vědomí zápis Krajského úřadu Pardu-
bického kraje z dílčího přezkoumání hospoda-
ření obce za období od 1. 1. 2018 do 7. 9. 2018, 
v rámci přezkoumání hospodaření obce nebyly 
zjištěny chyby a nedostatky
zz bere na vědomí zprávu o plnění rozpočtu obce 
k 20. 9. 2018 na straně příjmů je rozpočet plněn 
na 87 % na straně výdajů na 63 % 
zz schvaluje rozpočtové opatření č. 7 ze dne 25. 9. 
2018 ve výši na straně příjmů 1 222 265,00 Kč 
a na straně výdajů 820 365,00 Kč, financování 
-402 900,00 Kč. 

Vážení spoluobčané, děkuji Vám za účast v komu-
nálních volbách. Jsem ráda, že máte o dění v naší 
obci zájem a přišli jste dát svůj hlas kandidátům, 
kteří se budou následující 4 roky podílet na vedení 
obce. Děkuji i členům volební komise za bezpro-
blémový průběh a vyhodnocení voleb.

Lenka Ševčíková, starostka obce

INFORMACE
z jednání zastupitelstva 
obce Klášterec nad Orlicí

Jednání dne 29. 8. 2018 
Zastupitelstvo obce Klášterec nad Orlicí:
zz bere na vědomí zprávu o plnění rozpočtu obce 
k 30. 6. 2018 na straně příjmů je rozpočet plněn 
na 54,33 % na straně výdajů 30,12 %
zz schvaluje úroky z  přijatých úvěrů účtovat jako 
provozní výdaj obce 
zz schvaluje rozpočtové opatření č. 6 ze dne 20. 8. 
2018 ve výši na straně příjmů 1 997 530,08 Kč 
a na straně výdajů 2 325 005,00 Kč, financování 
327 474,92 Kč 
zz bere na vědomí zprávu ředitelky MŠ o zajištění 
školního roku 2018-2019
zz bere na vědomí zprávu ředitele ZŠ o zajištění 
školního roku 2018-2019
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zz schvaluje navýšení závazného ukazatele pro 
Mateřskou školu Klášterec nad Orlicí o částku 
383  265 Kč. Celkově bude závazný ukazatel 
hospodaření MŠ pro rok 2018 ve výši 808 265 Kč  
s účelovým určením 425 000 Kč na provozní vý-
daje, 383 265 Kč dotace na VVV
zz bere na vědomí informace z  jednání bytového 
výboru dne 25. 9. 2018
zz schvaluje přidělení bytů, prodloužení nájemní 
smlouvy bytu a jedno neprodloužení nájemní 
smlouvy bytu, z důvodu pozdních úhrad nájmů 
a záloh na služby
zz schvaluje pacht pozemků parc. č. 3197/2 o vý-
měře 226 m², 3197/3 o výměře 220 m², 3197/4 
o výměře 217 m², 3197/5 o výměře 218 m², 
3197/6 o výměře 219 m², 3197/7 o výměře 220 
m², 3197/8 o výměře 230 m², 3197/9 o výmě-
ře 208 m², na základě tohoto schválení bude 
uzavřena pachtovní smlouva mezi propachto-
vatelem Obcí Klášterec nad Orlicí a pachtýřem 
Základní organizací Českého zahrádkářského 
svazu v Klášterci nad Orlicí, Zbudov 19, 561 82  
Klášterec nad Orlicí, IČ 70913421 od 1. 11. 2018  
na dobu neurčitou, s výpovědní dobou 6 měsíců, 
celková cena ročního pachtovného bude činit 
1758 Kč. Při stanovení ceny pachtovného vy-
cházelo zastupitelstvo obce ze skutečnosti, že se 
jedná o neupravený pozemek, který zahrádkáři 
upraví a budou ho užívat k zahrádkářské činnosti
zz schvaluje uzavření kupní smlouvy mezi prodáva-
jícím p. Ing. Václavem Fiedlerem, nar. 27. 5. 1958,  
tr. bytem Klášterec nad Orlicí 52 a kupující 
Obcí Klášterec nad Orlicí na pozemek parc.  
č. 3474 o výměře 3474 m², druh pozemku 

ostatní plocha za celkovou cenu 104.220 Kč, 
splatnost kupní ceny do 30. 6. 2019 s  tím, že 
obec provede a uhradí návrh na vklad smlouvy  
do KN a uhradí další náklady s koupí spojené
zz bere na vědomí informace o realizaci akce re-
konstrukce a snížení energetické náročnosti 
Obecního domu čp. 167. Členové zastupitelstva 
vzali na vědomí a souhlasí s  provedením více-
prací v hodnotě 319 206 Kč bez DPH
zz bere na vědomí zprávu starostky o průběhu, 
ukončení a převzetí stavby zasíťování lokality 
RD Matyášův kopec
zz bere na vědomí informace o realizaci akce Opra-
va místní komunikace 12c v Klášterci nad Orlicí
zz schvaluje uzavření smlouvy o dílo s firmou SaM 
silnice a mosty Litomyšl a.s. IČ 25274104 na 
dílo plocha u Sokolovny, rekonstrukce výjezdu 
komunikace p. p. č. 2016/2 a nový trubní pro-
pustek u čp. 71 za celkovou cenu 280  180 Kč  
a dále dodatek č. 1 k této smlouvě o dílo na re-
konstrukci výjezdu komunikace p. p. č. 2036/1 
za celkovou cenu 129 814 Kč 
zz souhlasí s podporou žádosti ŘKF Klášterec nad 
Orlicí o zařazení do PZAD na rok 2019 se žá-
dostí na opravu střechy kostela, obec souhlasí, 
že se na financování této akce bude podílet,  
o výši dotace obce bude jednáno samostatně na 
základě žádosti ŘKF Klášterec nad Orlicí
zz schvaluje smlouvu mezi Obcí Klášterec nad 
Orlicí, IČ 00279021 a ČEZ Distribuce, a. s.  
IČ 24729035 o zřízení věcného břemene – slu-
žebnosti č. IV-12-2015987/VB/1 Klášterec nad 
Orlicí, 98R, Matějka-kNN, dle GP č. 1165-
528/2018 se věcné břemeno – služebnost zři-
zuje na pozemcích p. č. 1989/1, 999/7, 1003/2  
a 2290/1 v kat. území Klášterec nad Orlicí
zz bere na vědomí stanoviska odboru regionálního 
rozvoje územního plánování k  podaným návr-
hům na změnu územního plánu Klášterec nad 
Orlicí, zastupitelstvo zatím nesouhlasí s poříze-
ním změny územního plánu, v případě, že bude 
v  budoucnu změna územního plánu povolena, 
budou do ní tyto požadavky, v případě trvajícího 
zájmu žadatelů, zařazeny
zz schvaluje podmínky prodeje a stavební regu-
lativy pro výstavbu rodinných domů v lokalitě 
Matyášův kopec
zz schválilo prodej 12 pozemků pro výstavbu  
rodinných domů v lokalitě Matyášův kopec 

Celé znění zápisů a usnesení ze zastupitelstva 
obce je pro oprávněné občany k nahlédnutí na 
obecním úřadě, usnesení je zveřejněno na 
www: klasterecnadorlici.cz

Zpracovala: Lenka Ševčíková,  starostka obce 
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Oprava komunikace
na „horní konec“

v září byla zrealizována akce s názvem „Oprava místní komunikace 12c 
v Klášterci nad Orlicí“. Již několik roků nás trápil špatný stav komuni-
kace podél řeky v části od sokolovny po most u pily. V roce 2017 byla 
připravena projektová dokumentace opravy komunikace a byla podána 
žádost do programu Ministerstva pro místní rozvoj ČR. V  červenci 
letošního roku nám bylo sděleno, že na tuto akci za dodržení podmínek 
dotačního programu obdržíme dotaci ve výši 1 mil. Kč. Zastupitelstvo 
schválilo realizaci akce a na základě podaných nabídek schválilo zhoto-
vitelem díla firmu MADOS MT s.r.o. Akce byla provedena dle smlouvy  
o dílo a celkový náklad na opravu komunikace činil 3 632 122 Kč.

Bc. Lenka Ševčíková, starostka obce

Projekt 
„Oprava místní komunikace 

12c v Klášterci nad Orlicí“ 
byl realizován za přispění prostředků 

státního rozpočtu ČR 
z programu Ministerstva pro místní rozvoj.
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Není to tak dávno…                                                              (69)

100 let
Nejsem sám, kdo připomíná smutné dny nesmyslné války a zároveň i šťastné dny mladé republiky.  
I tehdy si všichni mysleli, že to bylo naposledy, kdy se mladí kluci brodili krví svých kamarádů…Vždyť 
lidé se domluví všude na světě! Kde se však stále berou hyeny, které donutí miliony rozumných lidí 
vraždit, bez ohledu na to, kolik jich přežije?

Pro dnešní příspěvek použiji vzpomínky našich krajanů.
Karel Musílek, pošťák od sokolovny zapsal: V roce 1918 ještě stále zuřila válka, až přišel říjen a z čista 
jasna zpráva, že máme mír a samostatnost. Tenkrát jsem jako obecní posel běhal s bubínkem, až jsem 
si vykloubil nohu v kotníku a o velkou slavnost tak přišel. Každému bylo veseleji, ale v rodinách, kde se 
někdo nevrátil, byl smutek.
Hasičská kronika: Z naší obce se zúčastnilo bojů ve válce 208 mužů, z Klášterce padlo a pohřešováno 
32, z Jedliny 3, ze Lhotky 8, ze Zbudova 9 a z Čiháku 4.
Sokol se po dlouhém přerušení činnosti schází k  další činnosti, kterou zahajuje valnou hromadou  
27. 2. 1919 při účasti 22 členů.
Četnická stanice zřízena v Klášterci 1919 v počtu 3 muži. Velitel František Kodat, Josef Kolář a Oldřich 
Mayer.
Antonín Kavka: 1915 raněn na ruském bojišti, potom v posádkové nemocnici v Praze, kde kreslil pro 
primáře průběh těžších operací hlavy a krku, zároveň dělal tlumočníka ruštiny. V 1917 začal učit na 
evangelické škole v Semanicích u Jaroměře a od 1. 9. 1919 na Jedlině.
25. 3. 1918 se na kratičké dovolené oženil Eduard Buchtel ze mlýna s Annou Frimlovou. O několik dnů 
později padl. Po válce se Anna provdala znovu, tentokrát za Josefa Šrolera z č. 20.
Stanislav Jiří Seifert, dlouholetý učitel v  Klášterci si zapsal (opisuji doslovně): 28. října 1918 stává 
se naše tužba nejvřelejší skutečností. Utvořen náš samostatný českoslovanský stát. Zatím co vůdcové 
národa meškají ve Švýcarech aby vyjednávali s Dohodou a Českou národní vládou v Paříži (Masaryk, 
Beneš, Štefánik), přijímá Rakousko-Uhersko podmínky Wilsonovy a jeho poslední notu. V důsledku 
toho přijetí přejímá nedávno utvořený Národní výbor co zatímní vláda správu českoslovanského státu 
a vydává provolání k národu. Národ jásá a plesá. Naše prapory vlají, odznaky rakouské (orel) mizí ze 
všech budov, vojenský velitel v  Praze podřizuje se Národnímu výboru, nastává nový, bohdá šťastný 
život. Všechno řízení přechází v  české ruce a předsednictvo Národního výboru vydává první český 
zákon. Konečně svobodni! Po 300 - leté porobě zase svými pány. O díky, tisíceré díky Bohu dobrotivému  
a vděčnost všem, kdož se o toto přičinili. Bože, chraň nás nyní milostivě v našem novém státě a dej nám 
šťastnou budoucnost. (Psáno po obdržení šťastné zprávy 29. 10. večer).

 Antonín Lyer Jan Lyer Eduard Buchtel Josef Doleček

Na přiložených snímcích jsou vojáci, kteří se nedočkali konce války. Bratři Jan a Antonín Lyerovi z č.95 
(jejich nejmladší bratr Bohumil v Klášterci učil, Eduard Buchtel pocházel z dolního mlýna, Josef Dole-
ček č.158 (Lenořin - bratr paní Vaňousové z Pastvin). 

Zpracoval Miloš Sibera
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Zápis zastupitelstva 
obce České Petrovice 

ze dne 25. 9. 2018

Přítomni: Viz prezenční listina
Omluveni: Hruška J. Žďárský O.
Zapisovatel: Lux L.
Ověřovatelé: Vybíralová P., Pácha K.
Hlasování: Pro X proti X zdržel se X

1. Program jednání: 
 Kontrola plnění usnesení z minula
 Chata Babeta
 Dotace POV z Pardubického kraje
 Střednědobý rozpočtový výhled
 Stav hospodaření k 31. 8. 2018 
 Rozpočtová změna č. 3 a č. 4
 Prodej pozemků
 Zaměření pozemků 
 Smlouva s Pardubickým krajem
 Žádost pana Brázdy
 Žádost pana Baiera
Různé:
 Informace ohledně kvality pitné vody 
 Nabídka ČEZ prodej na cenu silové elektřiny

Návrh usnesení 01/09/2018: 
Zastupitelstvo obce schvaluje program jednání
Hlasování: 7X0X0
Usnesení 01/09/2018 bylo schváleno

2. Chata Babeta
Na základě schváleného záměru ze dne 14. 8. 
2018 pod číslem usnesení 10/08/2018 se ve 
stanoveném termínu do výběrového řízení při-
hlásil pouze jeden uchazeč, pan Baier, s nabídkou 
510  000,- Kč. Finanční komise provedla zápis z 
výběrového řízení a nabídku předložila ke schvá-
lení zastupitelstvu obce České Petrovice.
Návrh usnesení 02/09/2018: Na základě výběro-
vého řízení a otevírání obálek ze dne 25. 9. 2018 
zastupitelstvo obce schvaluje prodej pozemku 
č. 353/3 trvalý travní porost, pozemku č. 112/1 
zastavěná plocha a nádvoří v katastru obce České 
Petrovice a stavbu chaty Babeta čp. 59 v katastru 
obce České Petrovice, panu Mgr. Miroslavu Baie-
rovi za kupní cenu 510  000,- Kč. Zastupitelstvo 
obce pověřuje starostu sepsáním a podpisem 
kupní smlouvy. Kupní cena bude zaplacena do 10 
dnů od schválení prodeje, po té bude podepsána 
kupní smlouva.
Hlasování: 7X0X0
Usnesení 02/09/2018 bylo schváleno

3. Dotace POV z Pardubického kraje
Zastupitelé projednali dle strategického rozvojo-
vého dokumentu možnosti oprav, které by se daly 
zahrnout do dotací POV Pardubického kraje. Bylo 
rozhodnuto pokračovat v opravách chaty u koupa-
liště a to výměnou oken a dveří.
Návrh usnesení 03/09/2018 Zastupitelstvo obce 
schvaluje zahrnout výměnu oken a dveří na chatě 
u koupaliště do dotací POV z Pardubického kraje 
a pověřuje starostu zpracováním žádosti.
Hlasování: 7X0X0
Usnesení 03/09/2018 bylo schváleno

4. Střednědobý rozpočtový výhled
Starosta předložil zastupitelům ke schválení 
střednědobý rozpočtový výhled na období 2019 – 
2023 vypracovaný finanční komisí a paní účetní.
Návrh usnesení 04/09/2018: Zastupitelstvo obce 
schvaluje střednědobý rozpočtový výhled na 
období 2019 – 2023
Hlasování: 7X0X0
Usnesení 04/09/2018 bylo schváleno

5. Stav hospodaření obce České Petrovice 
 k 31. 8. 2018 
 Informace ohledně stavu hospodaření obce  
 k 31. 8. 2018
 Příjmy celkem:  ..........................2 337 855,- Kč
 Výdaje celkem:  ..........................1 472 340,- Kč
 Přebytek:  ....................................  865 615,- Kč
 Stav finančních prostředků k 31. 8. 2018 
 Stav účtu KB:  ............................1 597 200,- Kč
 Stav účtu ČNB:  .........................1 022 688,- Kč
 Stav pokladny:  ............................... 93 947,- Kč
 Zůstatek úvěru: ......................................  0,- Kč
 Pohledávky:
 Nezaplacené poplatky:  .................... 1 300,- Kč
 Nezaplacené nájemné po splatnosti:  ... 2 174,- Kč
 Nezaplacené faktury po splatnosti:  ... 6 648,- Kč
Usnesení 05/09/2018 Zastupitelstvo obce bere 
na vědomí informaci ohledně stavu hospodaření 
k 31. 8. 2018 

6. Rozpočtové změny č. 3 a č. 4
Rozpočtová změna č. 3 se týká přeúčtování chybně 
zaúčtovaných položek na jiné účty
Rozpočtová změna č. 4 se týká v příjmu dotace na 
komunální volby
Rozpočtové změny budou přílohou zápisu
Návrh usnesení 06/09/2018: Zastupitelstvo obce 
schvaluje rozpočtovou změnu č. 3 a č. 4
Hlasování: 7X0X0
Usnesení 06/09/2018 bylo schváleno
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7. Prodej pozemků
Na zasedání dne 14. 8. 2018 byl odsouhlasen 
záměr na prodej pozemků č. 419 o výměře 708 
m² a č 418/1 o výměře 1518 m². Záměr byl řádně 
vyvěšen na úřední desce obce. Na záměr se nikdo 
jiný nepřihlásil, kromě žadatele pana Svobody 
zastupující chalupáře z Hustopečí, zastupitelstvo 
prodá pozemky žadateli za cenu 15 Kč/m².
Návrh usnesení 07/09/2018: Zastupitelstvo obce 
schvaluje prodej pozemků č. 418/1 o výměře 
1518m² a č. 419 o výměře 708 m² v  katastru 
obce České Petrovice panu Svobodovi zastupující 
chalupáře z  Hustopečí za cenu 15 Kč/m² s  pod-
mínkou umožnění přístupu na pozemek č. 568 
majiteli pozemku.
Hlasování: 7X0X0
Usnesení 07/09/2018 bylo schváleno

8. Zaměření pozemků
Starosta seznámil zastupitele s problémem nedo-
řešené cesty kolem pana Jireše k Novotným. Poze-
mek č. 1347 ve vlastnictví pana Jireše dělí obecní 
cestu zanesenou do návrhu pasportu komunikací. 
Pan Jireš by zmíněný pozemek vyměnil za část 
cesty č. 1339/2 ve vlastnictví obce České Petro-
vice. Pozemek č. 1339/2 musí být geometricky 
rozdělen. Dále bude zaměřena požární nádrž na 
horním konci, která  je s části na pozemcích pana 
Kašpárka.
Návrh usnesení 08/09/2018: Zastupitelstvo obce 
schvaluje zaměřit a rozdělit pozemek č. 1339/2 
ve vlastnictví obce České Petrovice a pozemek 
č. 547/1 ve vlastnictví pana Kašpárka za účelem 
narovnat stav dle skutečnosti.
Hlasování: 7X0X0
Usnesení 08/09/2018 bylo schváleno

9. Smlouva s Pardubickým krajem
Starosta předložil zastupitelům smlouvu s  Par-
dubickým krajem na poskytnutí dotace na nákup 
vozidlové vysílačky pro zásahové vozidlo výjez-
dové jednotky obce ve výši 11 500,- Kč
Návrh usnesení 09/09/2018: Zastupitelstvo obce 
schvaluje smlouvu s  Pardubickým krajem na 
poskytnutí dotace na nákup vysílačky pro výjezdo-
vou jednotku obce České Petrovice.
Hlasování: 7X0X0
Usnesení 09/09/2018 bylo schváleno

10. Žádost pana Brázdy 
Starosta předložil zastupitelům žádost pana 
Brázdy na připojení k  vodovodní síti obce České 
Petrovice. Jelikož není pan Brázda trvale bydlící, 
připojení bude provedeno odbornou firmou na 

náklady žadatele. Vodoměr dodá obec.
Návrh usnesení 10/09/2018: Zastupitelstvo obce 
schvaluje přípojku pana Brázdy na obecní vodo-
vod za podmínky montáže odbornou firmou na 
náklady žadatele.
Hlasování: 7X0X0
Usnesení 10/09/2018 bylo schváleno

11. Žádost pana Mgr. Baiera
Starosta seznámil zastupitele se žádostí pana 
Mgr. Baiera na výstavbu objektu horní stanice 
lyžařského vleku, která bude zároveň sloužit pro 
občerstvení a odpočinek s výhledem do údolí Čes-
kých Petrovic.
Návrh usnesení 11/09/2018 Zastupitelstvo 
schvaluje žádost pana Mgr. Baiera na výstavbu 
horní stanice lyžařského vleku.
Hlasování: 7X0X0
Usnesení 11/09/2018 bylo schváleno

12. Různé: 
- Starosta předložil zastupitelům kladné výsledky 
rozboru pitné vody obecního vodovodu. Usne-
sení 12/09/2018 Zastupitelstvo bere na vědomí 
výsledky rozboru vody.
- ČEZ prodej zaslal nabídku na odběr silové elek-
třiny za zvýhodněnou cenu pro odběrná místa 
obce České Petrovice s fixací ceny na dva roky.
Usnesení 13/09/2018 Zastupitelstvo bere na 
vědomí nabídku od ČEZ prodej. Zastupitelstvo 
zváží rozhodnutí až po důkladném zmapování 
odběrných míst.

Zapsal: Miloš Roušar
Ověřili: starosta obce

Po volbách do zastupitelstva obce 
v Pastvinách
Vážení občané, vážení voliči, chci Vám touto ces-
tou poděkovat za účast ve volbách a za hlasy, které 
jste dali našemu sdružení nezávislých kandidátů 
„Za jednotné Pastviny“. Šedesáti procentní účast 
(i přesto, že byla pouze jedna kandidátní listina) a 
přidělené hlasy svědčí o tom, že máme Vaší důvěru 
a zajímá Vás, kdo se bude o obecní záležitosti a 
povinnosti starat, což mne těší. Naše kandidátní 
listina byla sestavena oslovením zastupitelů a kan-
didátů z  minulého volebního období, a následně 
po vzájemné dohodě, byla doplněna o nové tváře.
Nemáme žádný politický volební program, za naši 
hlavní povinnost považujeme odpovědnou správu 
a zvelebování obecního majetku, účelné a efek-
tivní nakládání s veřejnými finančními prostředky 
s  péčí řádného hospodáře. Ve stručnosti - mimo 
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řešení provozních problémů v oblastech jako jsou 
např. odpadové hospodářství, správa vodovodu, 
opravy a budování komunikací, správa veřejného 
osvětlení, péče o veřejná prostranství, hospodář-
ská činnost, péče o obecní lesy, péče o přírodní 
a historické zajímavosti, správa hřbitova, atd. 
považujeme za důležité i podporu místních podni-
katelů, podporu spolkové činnosti a zabezpečení 
kulturního a sportovního vyžití, tak aby se nám tu 
dobře žilo. Pouštíme se do toho i s vědomím, že ne 
vždy budou spokojeni všichni občané.
Problémů k řešení je spousta, ale obecní rozpočet 
je limitován. Takže strategie aplikovaná již v minu-
lém a předminulém volebním období: „Řešit 
přednostně nejpalčivější problémy a pokoušet se 
získávat finanční prostředky z vyhlášených dotač-
ních výzev“ bude pokračovat. Jedním z  prvních 
úkolů nového zastupitelstva, bude aktualizace 
„Programu rozvoje obce“, který byl zpracován 
na období 2015 – 2022. Je to strategický doku-
ment, zpracovaný na základě širších souvislostí 
ve spolupráci s veřejností, určující cíle a aktivity 
obce. Zkrátka udává směr, kterým by se obec měla 
ubírat. Některé aktivity a cíle zde uvedené byly 
v minulém volebním období realizovány, některé 
probíhají, některé možná i ztratily smysl. Doba 
pokročila, je třeba se na tento dokument podívat 
s  časovým odstupem, stanovené cíle aktualizo-
vat, případně ho doplnit o cíle a aktivity nové. Je 
to důležité pro zastupitele obce, kteří tím pádem 
vědí, co občané chtějí. Další velmi podstatnou 
skutečností je, že platný a schválený „Program 
rozvoje obce“ bývá téměř vždy povinnou přílohou 
žádostí o různé dotace, přičemž podmínkou je, že 
záměr (projekt) na který je dotace požadována, je 
v tomto schváleném programu zapracován.
Předem děkuji, za Váš zájem a případnou aktivitu 
v  souvislosti s  přípravou a realizací aktualizace 
„Programu rozvoje obce Pastviny“. Mimo jiného 
předpokládám, že důležitým podkladem by měl 
být dotazníkový průzkum, který proběhne. Ter-
mín bohužel nevím, na tento projekt byla podána 
žádost o dotaci, takže to v  tuto chvíli závisí na 
úspěšnosti u poskytovatele dotace a následném 
vývoji situace.
Na závěr nemohu zapomenout na uplynulé 4 roky 
a tímto vyjadřuji velké poděkování místostarostovi 
JUDr. Koubíkovi a ostatním našim zastupitelům, 
kteří mi byli oporou a dobrými spolupracovníky. 
Věnování svého času a energie veřejným zájmům 
na úkor zaměstnání, rodiny, nebo svých zájmů, 
bychom všichni měli ocenit a vážit si toho.
Přeji Vám pohodové a klidné podzimní dny.

L. Škůrek, starosta

ZASE TA TOPNÁ SEZONA!!
Po krásném teplém létě si užíváme i nádherné 
babí léto. Ještě se ani nezačalo pořádně topit 
a už jsme museli 3.10. ve večerních hodinách 
s HZS Žamberk a požární jednotkou Klášterec 
nad Orlicí, řešit zahoření kontejneru na směsný 
komunální odpad. Požár kontejneru na parko-
višti v centru byl odhalen v zárodku, škoda tedy 
byla minimální a příčinou byl jednoznačně 
žhavý popel. V  okolí není mnoho domácností 
(domů), ze kterých se tam popel nosí. 
Dovoluji si Vás požádat o zodpovědný přístup 
při nakládání s  popelem a nevyhaslým pali-
vem. Věřím, že to nikdo z nás nedělá úmyslně 
a výše uvedený případ se stal jen v  důsledku 
nedbalosti. Všímejte si svého okolí a nebojte se 
případně upozornit třeba i nedbalého souseda 
na možné nebezpečí vzniku škod. Ve finále jsou 
opravy nebo nákupy nádob na odpad hrazeny 
z peněz nás všech. Výjezdy hasičů samozřejmě 
také musí někdo zaplatit.
Svůj podíl na velikosti škody, která v důsledku 
takovéhoto zahoření vznikne, má i nekázeň 
těch, kteří netřídí odpad. Pokud by byl biood-
pad, plast a papír řádně vytříděn, nebyla by 
v kontejneru prakticky žádná potrava pro oheň, 
který škodu způsobuje….
Není to k zamyšlení ????

L. Škůrek, starosta Pastviny
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V Občanské poradně se v poslední době množí dotazy klientů spojené s podomním prodejem elektřiny 
či plynu. I když je v mnoha městech a obcích podomní prodej zakázán, stále se najde dost lidí, kteří 
podomním prodejcům své dveře otevřou a podlehnou jejich nátlaku. Podomní prodej představuje riziko 
zvláště pro zranitelné skupiny osob, zejména pro osaměle žijící seniory. 

 

 SKI KLUB Pastviny Vás srdečně zve na předvánoční 

V sobotu 1.12.2018 od 10.00hod. do 17.00hod. 
    v SC škola Pastviny 

Květiny, věnce, cukroví, knihy, ponožky, 
marmelády, zdravá výživa, uzeniny atd…. 
občerstvení zajištěno – svařák, grog, zákusky… 
  

INFORMACE Z OBČANSKÉ PORADNY ÚSTÍ NAD ORLICÍ

JAK SE NENAPÁLIT 
PŘI PODOMNÍM PRODEJI:

1. NEPOUŠTĚJTE K SOBĚ DOMŮ 
 NEZNÁMÉ OSOBY
Nikoho cizího nevpouštějte do bytu či domu. 
Vyžadujte prokázání totožnosti od všech osob a 
jejich totožnost si následně ověřte u firmy, která je 
k takovému úkolu zmocnila. 
V případě pochybností informujte o pohybu pode-
zřelých osob obecní/městský úřad či státní/obecní 
policii. Stejně postupujte v případě, kdy je v obci 
zakázán podomní prodej. 

2. NIKOMU NEUKAZUJTE ŽÁDNÉ DOKLADY
Pokud nejste pevně rozhodnuti o změně dodava-
tele, neukazujte nikomu žádné doklady o stáva-
jících dodavatelích energií, o vyúčtování energií, 
nepředkládejte doklady SIPO, ani osobní doklady. 

3. PŘEMÝŠLEJTE O TOM, 
 K ČEMU SE CHCETE ZAVÁZAT
Při uzavírání smlouvy o sdružených službách 
dodávky elektřiny nebo plynu řádně zvažte, zda 
uzavřete smlouvu na dobu určitou nebo neurči-
tou. Obojí má své výhody i nevýhody.

4. NEŽ PODEPÍŠETE, DŮKLADNĚ PŘEČTĚTE
Nevěřte slibům podomního prodejce. Nejste-
-li si jisti nabídkou, nepodepisujte nic na místě, 
nechte si čas na rozmyšlenou a proberte nabídku 
se svými blízkými, např. příbuznými. Nenechte 
se pod pohrůžkou výhodnosti nabídky v určitém 
časovém období přinutit k podpisu, kterého byste 
později litovali. 

Dále je třeba pamatovat na stávající smlouvu a 
zjistit dobu ukončení této smlouvy s dodavatelem 
tak, aby se předešlo pokutě, většinou z důvodu 
nedodržení sjednané doby smlouvy. 
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5. KDYŽ UŽ JSTE PODEPSALI
Pokud jste smlouvu podepsali a své rozhodnutí 
chcete změnit a záležitost vyřešit bez sankcí, 
můžete u smluv uzavřených mimo obchodní pro-
story (u Vás doma, po telefonu nebo internetu) od 
uzavřené smlouvy odstoupit nebo smlouvu vypo-
vědět. Odstoupení od smlouvy je v tomto případě 
možné ve lhůtě 14 dnů ode dne jejího uzavření. 
Bez sankcí můžete výpověď podat ve lhůtě do 15 
dnů od zahájení dodávky elektřiny nebo plynu.

6. POKUD NEJSTE SPOKOJENI 
 S POSTUPEM OBCHODNÍKA
V případě, kdy nejste spokojeni, můžete se obrátit 
na Energetický regulační úřad 
(e-mail: podatelna@eru.cz, tel. 564 578 666). 

Služby občanské poradny jsou poskytovány bez-
platně, jsou určeny všem lidem, kteří se dostali 
do nepříznivé sociální či životní situace, nebo jim 
taková situace hrozí, situaci neumí sami řešit a 
potřebují pomoc.
Informace o provozní době a kontakty na občan-
skou poradnu najdete na www.uo.charita.cz  nebo 
je získáte na telefonu 734 281 415.

Nebojte se proto na nás obrátit, rádi se Vám 
budeme věnovat.

Pracovníci Občanské poradny Ústí nad Orlicí

POJĎTE SPORTOVAT
 Každý týden o sobě dávají vědět klášterečtí fot-
balisté hrající okresní přebor. Ale v Sokole týden 
co týden běží řada dalších sportovních aktivit, o 
kterých možná ani nevíte. Proto bych je rád připo-
mněl a zároveň vás pozval do jejich oddílů. 
 Žactvo má v  Klášterci ke sportování řadu 
možností. Děti mohou využít nabídky školy nebo 
hasičů, a samozřejmě i Sokola. Ten organizuje 
zejména florbal a běžecké sporty. Mladí florba-
listé pod vedením Honzy Králíka se v  sokolovně 
scházejí každé úterý v  16 hodin. Běžci běhají 
nejen přespoláky, ale také na běžkách a zkouší 
třeba i duatlony. Trénují každé pondělí od 16.00, 
v  sezoně si přidávají ještě jeden trénink během 
týdne a účastní se řady závodů v  okolí. K  jejich 

činnosti během roku patří i několik víkendových 
soustředění a nejméně jeden týdenní pobyt na 
horách. Vzhledem ke stoupajícímu počtu žáků si 
hlavní trenér Zdeněk Kristejn přibírá i trenérské 
pomocníky. 
 Starší holky i nejstarší kluci kolem 15 let už 
mohou sportovat s  dospělými. A dospělí mají 
možností ke sportování celou řadu. Už v pondělí 
v  18.30 mohou ženy vyrazit na aerobic vedený 
Ivankou Kristejnovou, po něm muži i ženy hrají 
badminton, kontaktní osobou je Pavel Micha-
lička nebo Michal Brejtr. V úterý je velmi úspěšné 
cvičení power-jogy, která se cvičí v prostorách fit-
nes centra v budově školy od 19.00 a cvičení vede 
Lenka Ševčíková. Ve středu je první trénink fotba-
listů. Ve čtvrtek můžete znovu vyrazit v 18.30 na 
aerobic, tentokrát předcvičuje Jitka Kalousová, a 
po něm zejména muži na florbal, který zpravidla 
vede Ondra Kolda. Páteční večer je rezervován 
volejbalistům, začínají v  19.00. O víkendu se 
v  případě volné sokolovny opět scházejí florba-
listé a v  neděli zkouší divadelní soubor vedený 
režisérem Vaškem Štefkem. Nepravidelně, zato 
až několikrát týdně trénují nebo hrají zápasy lanš-
krounské ligy neregistrovaných hokejisté, jejichž 
činnost od letošního léta šéfuje Milan Bednařík. 
A zapomenout nesmím ani na vytrvalce, kteří 
trénují samostatně, ale týmově se účastní závodů 
zejména v  běžeckém lyžování, vodáckém sportu, 
triatlonech apod. Organizátorem je opět Zdenda 
Kristejn. A nakonec tu máme nový oddíl, bike 
cyklistický, který už má za sebou několik závodů 
v MTB cyklistice s výbornými výsledky. Zájemci, 
hlaste se u Tomáše Bartoše. 
 Všechny oddíly potěší, pokud se rozšíří jejich 
řady. Máš-li chuť si kterékoliv sportovní odvětví 
třeba jen zkusit, přijď v  uvedený čas do soko-
lovny nebo na hřiště anebo kontaktujte uvedené 
vedoucí. Spojení zjistíte např. u starosty Sokola 
Jindry Kalouse na tel. 721 955 026 anebo dotazem 
na mail sokolklasterec@centrum.cz. Samozřejmě 
uvítáme i ty, kteří by se chtěli stát trenéry nebo 
cvičiteli. Zajistíme patřičná školení a v  poslední 
době můžeme za tuto činnost poděkovat i malou 
finanční pozorností. 
 A finanční náročnost? Mnohonásobně menší 
než v okolních městech. Děti platí 400 Kč za celý 
rok. Dospělí přispívají podle rozhodnutí každého 
oddílu, buď 20 Kč za každou účast nebo několik 
stokorun za celý rok. Poplatek může být vyšší u 
nečlenů Sokola. 
 Těšíme se na shledanou v  sokolovně nebo na 
hřišti nebo závodních tratích.

Jindra Kalous, starosta T.J. Sokol
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Tradičně první říjnovou neděli pořádal Sokol Klášterec již 30. ročník Běhu údolím Orlice. Ke skrom-
ným začátkům na Horním konci za pilou, kde byly hezké tratě, ale takřka žádné zázemí, postupně 
přibývaly kategorie, vložené závody i počty závodníků, závod se stal součástí Iscarex poháru, změnil 
místo konání, a tak je Běh údolím Orlice v posledních letech závod se 200 - 300 závodníků všech věko-
vých kategorií od 2letých dětí až po více než 70leté veterány. Původní závod pro lyžaře – běžce v rámci 
jejich přípravného období se postupně změnil v dostaveníčko klasických přespolních běžců, často i se 
známými jmény z této disciplíny v rámci ČR. 
 Ale dost již historie. Pro jubilejní ročník připravili pořadatelé jedinečné medaile pro všechny katego-
rie z keramické dílny Janči Štefkové. Kdo si pro ně doběhl? Vyhrát v žácích nebylo vůbec jednoduché, 
k závodu se v jednotlivých kategoriích přihlásilo zpravidla 15-26 závodníků. Část dospělých dala letos 
přednost jinému závodu, na hromadném startu stálo pouze necelých 50 běžců. Ale boje to byly pěkné, 
stejně jako ve vložených závodech pidilidí od dvou let a Klášterecké půlmíli pro příchozí. 
 Žákovské závody byly jako vždy velmi vyrovnané, medailisté bojovali o zlato až do cílové pásky v obou 
kategoriích předžáků, nejmladších žáků I i II, až od mladších žáků ročníky 2005-06 byly rozdíly více než 
vteřinu. Z oddílů byl nejúspěšnější Fenix ski team Jeseník, ale dařilo se i borcům z Jiskry Ústí, Iscarexu 
Č. Třebová, Activity Lanškroun. Dařilo se i našim kláštereckým závodníkům, konkrétně Jirkovi Kris-
tejnovi, který ve finiši vybojoval bronzovou medaili, a taťkovi Zdendovi Kristejnovi, který měl druhý 
nejlepší čas v kategorií mužů A. Nutno ale dodat, že absolutně nejlepší časy zaběhli muži nad 40let, 
kteří mladíky porazili o víc jak 3 minuty a doběhli v pořadí Radek Hejl (Letohrad), František Fajfr (Vencl 
servis Žamberk) a Luděk Berka (SBS Rtyně). Stejně tak i ženy. Nejrychlejší Lenka Dušková (Iscarex 
team Č. Třebová) z kategorie Ženy B to nandala mladším o 3,5 minuty, druhý nejrychlejší čas na 6 km 
zaběhla Jana Matyášová (Silvita Ústí n. Orlicí) z věkové kategorie Ženy C, třetí byla Bára Nováková ze 
Sokola Kunvald. 
 Díky všem závodníkům za účast a předvedené výkony, pořadatelům za závod se spádem a programem 
na 3 hodiny a sv. Petrovi za krásné počasí. 

30. BĚH ÚDOLÍM ORLICE
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Medaile Senátu ČR PaedDr. Márii Navrátilové
Jednadvacet osobností z oblasti vědy, kultury, 
vzdělávání, sportu a společenského života obdr-
želo 27. 9. 2018 v Senátu Stříbrnou pamětní 
medaili Senátu. 
Slavnostní předávání medailí se ve Valdštejnském 
paláci konalo již posedmé, tradičně v předvečer 
Dne české státnosti. Jednou z vyznamenaných 
byla i pedagožka PaedDr. Mária Navrátilová 
oceněná za celoživotní práci při tvorbě a prosa-
zovaní výuky čtení metodou SFUMATO, jejíž je 
autorkou. Tuto metodu dnes v praxi s úspěchem 
aplikují mnohé školy v České republice i  v zahra-
ničí. Paní učitelku jistě dobře pamatují i mnozí 
absolventi a pedagogové Masarykovy základní 
školy v Klášterci nad Orlicí. 

GRATULUJEME ji a přejeme 
hodně dalších úspěchů.

Josef Kvičera, Radim Horňák,
 foto: ČTK
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NOVÉ DĚTSKÉ HŘIŠTĚ 
V PASTVINÁCH

V září jsme oficiálně otevřeli dětské hřiště v centru 
obce, které bylo vybudováno v  průběhu letoš-
ního léta. Na stavbu hřiště přispěl Pardubický 
kraj částkou 120.000,- Kč. Celkové náklady 
byly 456.224,45 Kč. Děti provedly zatěžkávací 
zkoušku prolézaček, skluzavky i kolotoče a ote-
vření hřiště oslavily douškem dětského šampusu. 
Přítomní rodiče, prarodiče i děti v  chladném 
počasí využili zázemí hasičské zbrojnice. Pivečko 
a limonáda, domácí buchty a čaj, nebo káva, byly 
vítaným zpestřením. Kdo měl chuť, mohl se občer-
stvit opečeným párkem nebo buřtíkem. Veselou 
atmosféru podpořily písničky z pohádek a Maxim 
Turbulence . Děkujeme všem rodičům i prarodi-
čům, kteří přispěli svou pomocí při organizování 
akce a myslím si, že smích dětiček nám byl všem 
skvělou odměnou.

KANOISTIKA     Podzimní část sezóny kanoistů začala na mezinárodním mistrovství 
Moravy v Ostrožské nové Vsi. Závodů se zúčastnily i oddíly ze Slovenska, Rakouska, Lotyšska, Polska, 
Itálie a Bulharska. Z těchto závodů jsme si přivezli 8 titulů pro SK Žamberk. Jakub Larisch si přivezl  
2 stříbra a 4. místo, Anežka Larischová 2 stříbra a velkou zkušenost z  K2, kterou jela s  parťačkou 
z Vídně. Nikola Málková bronz a dva tituly na K2 se sestrou Karolínou. Další závody se jeli v sobotu 
v Sezemicích, kde na trati 500m byli Jakub Larisch na 4. a 6. místě, Anežka Larischová na 3. a 3. místě, 
Nikola Málková na 6. a 2. místě, Karolína Málková na 3. a 2. místě a Tomáš Faltus na 2. a 6. místě. V 
neděli se jely závody v Černožicích, odkud jsme přivezli další cenné kovy, ale i zkušenosti z netradičních 
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závodů. Jezdí se zde K4, Mixi- kde jel třeba Tomáš 
Faltus s Karolínou Málkovou, nebo Nikola Málková 
s trenérem Vaškem Jedličkou na kanoi. Při tréningu 
se koupali, ale závod bravurně dokončili. Následující 
víkend se jely závody na Častoboři, kde pořadatelé 
měli trochu problémy, ale přesto se podařilo přivést 
spoustu medailí. O víkendu 15. a 16. září jsme měli 
jet na závody do Jablonce nad Nisou a Liberce. Díky 
horkému létu a ubývání vody se jelo jenom do Jab-
lonce, kde Jakub měl 4. a 5. místo, Anežka 6., 2. a 2. 
místo, Nika 2., 4. a 2. místo a Tomáš 2. a 3. místo. 
Poslední Český Pohár se jel v Kojetíně, ale naši Pas-
tvinští a Vlčkovský se pro nemoc nezúčastnili, ale 
ostatní z oddílu zase přivezli medaile. Poslední závody letošní sezóny se jely v Praze na Spartě, kde Jakub 
měl stříbrnou medaili a Anežka bramborovou. Už se těšíme na další závodní sezónu. 

Den otevřených dveří
V sobotu 15. září byla otevřena škola pro všechny zájemce, kteří 
byli zvědavi na to, co je u nás nového.
K prohlídce zvala především o prázdninách zrekonstruovaná 
odborná učebna chemie a fyziky a zařízení umožňující bezbarié-
rový vstup do budovy. Nejvíce „zvědavců“ přišlo na půl třetí, kdy 
vystoupil pěvecký sbor Orlička pod vedením paní Kaláškové a 
flétnistek, které má pod křídly paní Roušarová. Po jejich krásných 
melodiích pozval pan učitel Preissler  návštěvníky do 1. poschodí, 

kde je instalován geologický koutek, jenž seznamuje žáky se systémem hornin, nerostů a zkamenělin. 
Část výstavky obsahuje geologické úlovky typické pro okolí Klášterce nad Orlicí. Velkým potěšením 
byly milé ohlasy návštěvníků, např. „ To se vám opravdu moc povedlo. Tolik lidí a krásná expozice.“, my 
za ně děkujeme. O víkendu potom měli místní zahrádkáři výstavu v Kovárně, na kterou škola přispěla 
výtvarnými pracemi mladších žáků a výpěstky ze školní zahrady. K tomu nejzajímavějšímu patřily lilky, 
ricinus, aktinidie – kiwi a černý kořen.                          Za Masarykovu ZŠ Klášterec n. O. Jaroslav Preissler
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Sazba a tisk - Tiskárna Kerschbaum, Hluboká 140, Žamberk. Uzávěrka příštího čísla 11. 12. 2018. Cena: 10,- Kč

Družstvo z Klášterce již potřetí na Republikovém finále OV
Ve dnech 6. a 7. září 2018 se na stadionu VUT v Brně uskutečnilo již deváté Republikové finále Odznaku 
všestrannosti. Z Masarykovy základní školy v Klášterci nad Orlicí se na toto finále podařilo svým 2. 
místem v krajském kole vybojovat postup družstvu ve 
složení – Lucie Hrušková, Štěpánka Keprtová, Tereza 
Suchodolová, Natálie Bednářová, Zdeněk Kalous, 
Daniel Brůna, Tadeáš Doležal a Josef Kulhánek. 
Letošního republikového klání se zúčastnilo více než 
600 žáků ze základních škol, kteří se v průběhu dvou 
dnů postupně utkali v deseti disciplínách – běhu na 
60m, hodu medicinbalem, skoku dalekém, shybech 
na lavičce, přeskoku přes švihadlo, trojskoku, kli-
kách, leh-sedech, hodu míčkem a závěrečném běhu 
na 1  000 m. Zranění jsme si tentokrát „odbili“ již 
v krajském kole, a tak všichni naši závodníci nastou-
pili do finále zdraví a s  chutí bojovat. V  silné kon-
kurenci se družstvo umístilo na celkovém 23. místě 
(těsně za první polovinou startovního pole). Mezi 
jednotlivci se nejvíce dařilo Zdeňku Kalousovi, který 
mezi 117 stejně starými chlapci vybojoval krásné 8. 
místo. Všem našim závodníkům k  jejich skvělým výsledkům velice blahopřejeme a věříme, že jejich 
výkony budou inspirací i pro další žáky, kteří budou v příštích ročnících soutěžit o co nejlepší výkony a 
třeba i zopakování postupu na RF.                             Za Masarykovu ZŠ Klášterec nad Orlicí Yvona Franková

Medvídkování v MŠ
V  září jsme ve školce přivítali maminky a další veřejnost na 
háčkovacích dílničkách. Ženy a dívky si přinesly svá barevná 
klubíčka. Každá z nás jsme se snažily vytvořit dětskou hračku – 
medvídka. Děkujeme všem za účast a paní lektorce za odborné 
vedení a předávání vlastních zkušeností všem ostatním. 
Aktivitou, kterou jsme nabídli dětem, je plavecký kurz. Dále 
nám podzim přináší mnoho plodů, se kterými děti také rády 
pracovaly. Mimo jiné si děti měly možnost vyzkoušet činnosti 
z  oblasti Montessori pedagogiky. Jednalo se o pracovní čin-
nosti – přelévání vody ve džbáncích.                        Řeháková Soňa


